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PROTOKÓŁ  Nr 6/11 

z wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 

Komisji Rewizyjnej, Komisji  ds Promocji Gminy, Kultury, Oświaty i 

Spraw Socjalnych  

z dnia 15 grudnia 2011 roku 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Wietoszko Wiesława, Przewodniczący Komisji 

2. Derehajło Teresa, członek komisji 

3. Jakubowski Karol, członek komisji 

4. Zienczuk Leszek, członek komisji 

5. Rzepniewski Paweł, członek komisji 

6. członkowie Komisji ds. Promocji, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych:. Lasecka 

Danuta, Roszkowski Tomasz, Piotrowska Krystyna, Oliwniak Agnieszka. 

7. członkowie Komisji Rewizyjnej:  Tuszewicki Eugeniusz, Góralczuk Eugeniusz, 

Jakimiuk Anatol, Przywózki Bogusław, Radziwł Agnieszka, 

8. Stanisław Derehajło, Wójt  Gminy 

9. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

10. Krzysztof Bazylewski, Przewodniczący Rady Gminy 

        

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji odbyto wspólne posiedzenie w 

budynku Urzędu Gminy w godz. 10
00 

– 13
05 

pod przewodnictwem Pani Wiesławy Wietoszko, 

Przewodniczącej Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w posiedzeniu uczestniczą wszyscy członkowie 

poszczególnych Komisji, a zatem  obrady są prawomocne. 

Następnie Przewodnicząca odczytała porządek dzisiejszego posiedzenia, który przyjęto bez 

zmian. 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2012 rok 

2. Omówienie projektów uchwał na Sesję Rady Gminy 

3. Informacja o promocji gminy oraz rozwój społeczno-gospodarczy 

4. Sprawy różne bieżące gminy 

5. Opracowanie planu pracy komisji na 2012 rok 

 

ad pkt 1. 

Projekt budżetu przedstawił Wójt a następnie zapytał jakie są pytania do projektu. 

Pani Krystyna Piotrowska zapytała co to jest za dotacja dla Starostwa 20 tys zł w dz. 754. 

Pan Wójt odpowiedział, że przewiduje się iż gmina otrzyma przydział na bojowy strażacki 

samochód i to jest planowana dopłata do samochodu, jeżeli nie otrzymamy przydziału na 

samochód, nie trzeba będzie wpłacać tych pieniędzy. Samochód kosztuje ponad pół miliona 

złotych, a nasz jest stary i zużyty. Straż Boćki jest wpisana do KSRG i co roku otrzymuje 

środki około  7 – 9 tys zł, które przeznacza na zapewnienie gotowości bojowej. 

Pani Piotrowska Krystyna zapytała, dlaczego w budżecie przeznacza się środki na umowy 

zlecenia zatrudnienia pracowników do koszenia trawy i na wysypisko śmieci.  

Pan Wójt odpowiedział, że takich zatrudnień nie przewiduje się, do koszenia trawy 

planowano zapobiegawczo, w przypadku gdyby nie było pracowników robót publicznych, 

natomiast 5 tys zł zaplanowano na wykonanie nie przewidzianych prac polegających na 

uprzątnięciu, wywiezieniu śmieci. Na wykonanie takich jednorazowych robót, sporządza się 

umowy zlecenia, to nie są pracownicy. 
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Pan Przywózki Bogusław  proponował odstąpić od remontów świetlic, a pieniądze 

przeznaczyć na budowę dróg. 

Tu głos zabrała Pani Dorota Kędra Ptaszyńska, nie zgadzała się z wypowiedzią Radnego 

Bogusława Przywózkiego. Sporządzono i złożono 3 projekty, włożono dużo pracy i trudu na  

napisanie tych projektów, ubiegano się o pozyskanie środków, teraz jak już otrzymaliśmy te 

pieniądze to szkoda rezygnować.  

Pan Krzysztof Bazylewski mówił, że 50 tys zł na przebudowę ulicy Akacjowej to jest za 

mało, proponował wyłączyć rano oświetlenie uliczne, a zaoszczędzone pieniądze na 

oświetleniu i 50 tys zł z ulicy Akacjowej  przenieść na inne zadanie i coś konkretnego zrobić. 

Pani Krystyna Piotrowska powiedziała, że jej zdaniem to nie należy zmieniać, niech tak 

zostanie. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono, opracowano opinię do projektu budżetu, która stanowi 

załącznik do protokołu. 

ad. pkt 2. 

Pod obrady Sesji będą przedłożone następujące projekty uchwał: 

1.  w sprawie wprowadzenia zmian do WPF na 2011 rok i zmian do budżetu gminy na 

2011 rok. – Pan Wójt powiedział, że szkoła Podstawowa w Andryjankach 

przedłożyła wniosek o wyrażenie zgody na przeniesienie zaoszczędzonych 4 600 

złotych ze świetlicy na zwiększone wynagrodzenia  nauczycieli w szkole. Natomiast 

Zespół Szkół w Boćkach zaoszczędzoną kwotę 31 600 zł na płacach, chce 

przeznaczyć na zakup pomocy naukowych - komputerów do gimnazjum. Opinia 

Komisji była pozytywna w stosunku do szkoły w Andryjankach, natomiast 

negatywna-odmowna w stosunku do Zespołu Szkół. Zespół Szkół posiada dwie 

ładne pracownie. W 2010 roku zakupiono do szkoły 16 komputerów za kwotę 60 

tys. złotych. Pieniądze te pozyskali z wynajmu pomieszczeń na zajęcia lekcyjne 

technikum dla dorosłych. 

2. w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej. – na realizację zadań inwestycyjnych 

nie planuje się zaciągać kredytów, a pozyskiwać środki z zewnątrz, ze źródeł 

pozabudżetowych. Planuje się budowę dróg po uzyskaniu promesy na to zadanie. 

Planuje się pozyskać środki  z Unii Europejskiej na budowę Regionalnego Centrum 

Kultury w Boćkach. 

3. w sprawie budżetu gminy na 2012 r omówiono w punkcie pierwszym porządku  

4. w sprawie zmiany uchwały VIII/48 /11 określającej wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. - Regionalna Izba Obrachunkowa zaleciła wprowadzić 

następujące zmiany do uchwały: określić stawki dla ciągników siodłowych i 

balastowych, o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 12 ton, z 

czterema i większą liczbą osi i określić stawki dla przyczep i naczep, które łącznie z 

pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą równą lub wyższą niż 

12 ton, z czterema i większą liczbą osi.  

5. sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. - Tu 

również Regionalna Izba Obrachunkowa zaleciła wprowadzenie zmian w niektórych 

formularzach stanowiących załączniki do Uchwały Nr VIII/50/11 podjętą 24 

listopada 2011 roku i tak:  

      1)  w załączniku nr 1: 

           - powierzchnie gruntów pod jeziorami  wyrażoną w "m
2" 

 zastąpić w ""ha";  

           - w informacjach o gruntach rolnych wprowadzić rubrykę dotyczącą gruntów klasy I i 

II (w obrębie gminy Boćki grunty w tej klasie4 nie występują) oraz rubrykę ulg w 

podatku rolnym;  

          - pozycję "lasy z drzewostanem w wieku 40 lat i powyżej" zastąpić "lasy z 

drzewostanem od 40 lat" 
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      2)  w załączniku nr 3: 

          - termin składania deklaracji na podatek rolny i leśny wpisano "do 31 stycznia", a 

winno być "do 15 stycznia"; 

         - w deklaracji o gruntach rolnych wprowadzić rubrykę dotyczącą gruntów klasy I i II (w 

obrębie gminy Boćki grunty w tej klasie nie występują) oraz rubrykę ulg w podatku 

rolnym; 

         - pozycję "lasy z drzewostanem w wieku 40 lat i powyżej" zastąpić "lasy z 

drzewostanem od 40 lat" 

Ponadto wszystkie formularze należy dostosować do nowych zasad wpisując 

PESEL/NIP natomiast w załączniku nr 1 i nr 2 skreślić zapis w części dotyczących 

budowli błędnie wskazaną wartość o których mowa w przepisach o podatkach. 

W związku z powyższym tamtą uchwałę uchyla się całkowicie, a podejmuje się nową  

dostosowaną do zaleceń RIO. 

6. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2012 rok Program doręczono radnym na piśmie. Uwag brak. 

7. w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/94/05 Rady Gminy Boćki z dnia 28 lutego 2005 

roku w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy 

Boćki. – art. 5a ustawy o samorządzie gminy mówi, że w sprawach ważnych dla 

gminy można przeprowadzić konsultacje z mieszkańcami. Taka uchwała u nas jest i 

była podjęta w 2005 roku. Otrzymaliśmy pismo z Podlaskiego Urzędu 

Wojewódzkiego, że ukazało się orzecznictwo sądowoadministracyjne, które 

wyjaśnia, że w uchwale Rady Gminy zapis dotyczący  osób biorących udział w 

konsultacjach „posiadające czynne prawo wyborcze do Rady Gminy” jest zawężony 

i nie ma prawa bytu. W związku z tym dokonuje się nowelizacji uchwały i skreśla 

się niniejszy zapis. 

8. w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania administracji 

publicznej w zakresie wspierania rodzin. - Sejm uchwalił ustawę o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej, która określa formy wspierania rodzin i system 

pieczy zastępczej. Ustawa wchodzi w życie od dnia 1 stycznia 2012 roku. Po 

wejściu w życie ustawy przybędzie więcej do realizacji nie tylko zadań ale i ich 

finansowanie. Zadania są przypisane dla ośrodków pomocy społecznej i dla  gminy. 

Zadania są podzielone na własne czyli obowiązkowe i na zlecone z zakresu 

administracji rządowej. Wykonywanie swoich zadań gmina może zlecić dla ośrodka 

pomocy społecznej 

9. Przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy 

 

ad pkt 3 

Pani Dorota Kędra Ptaszyńska przedstawiła informację na temat realizacji zadań z zakresu 

promocji oraz rozwoju społeczno - gospodarczego gminy. Między innymi realizowano 

działania: 

- W budynku CKT utworzono galerię przechodnia, co miesiąc zmienia się wystawę 

prezentującą dorobek lokalnych twórców i pasjonatów. Każda wystawa posiada folder 

promocyjny prezentujący jej zawartość. Do tej pory  zaprezentowano pięć wystaw pt. 

„ Krzyż na rozdrożu”, Ojczyzną moją jest”, „Katyń - pamiętamy”, „Po godzinach” 

oraz obecna wystawa pt „Przeorane albo po zagonach”, czyli 25 lat twórczości Pana 

Kordiana Michalskiego. 

- Uczestnictwo w Lokalnym Forum Programu „Równać szanse” pt. „Ze wsi nie znaczy 

gorszy”. 

- Impreza „Otwarcie Sezonu Motocyklowego Synchro 2011” 
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- Przyjęto wizytę sołtysów z zaprzyjaźnionej litewskiej gminy Jaszuny, oraz podpisano 

oficjalne partnerstwo z ta gminą, 

- W Polskim Radiu Białystok nadano audycję pt. „Prawie domowe przedszkole” 

nagraną w Przedszkolu w Boćkach. 

- Telewizja Białystok ogłosiła plebiscyt i prezentowała gminy które pozyskiwały 

fundusze z PROW na realizację zadań. Gmina Boćki plebiscyt wygrała. 

- Nawiązano kontakt z Zakładem Konserwacji Elementów i Detali Architektonicznych 

UMK w Toruniu, celem dokonania konserwacji zabytkowych pomników znajdujących 

się na cmentarzu w Boćkach. 

- Partnerstwo na rzecz rozwoju społeczno-gospodarczego: Zielone Miejsca Pracy  

koordynowane przez Wojewódzki Urząd Pracy w Białymstoku oraz  Lokalne Centrum 

Obsługi Inwestora (Partnerstwo na Rzecz Rozwoju Polski Wschodniej). 

- Projekty: „Wyrównać szanse”, „Gotowi na zmiany” – doradztwo zawodowe i 

szkolenia przekwalifikowujące, „Akademia Animatora Kultury” – zakłada realizację 

szkoleń z zakresu animacji kultury, „Pokaż na co cię stać” skierowany do osób 

niepełnosprawnych, „Gminna Rehabilitacja”, „Fabryka Optymizmu 50+”, „Być 

otwartym i kompetentnym”, „Fotokomiks historyczny – z techniką w przeszłość” „50 

lat minęło”  

/Informacja w załączeniu do protokołu/. 

ad pkt 4 

Pan Wójt powiedział, że od 1 stycznia 2012 roku ze środków projektowych zostanie 

utworzone Biuro Obsługi Klienta, które przejmie zadania i będzie pełniło rolę sekretariatu. 

ad pkt 5 

Opracowano plan pracy który stanowi załącznik do protokołu. 

Protokołował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Komisji 

Wiesława Wietoszko 

 

 

 

 


